

CHINESE LANGUAGE

8681/33

Paper 3 Essay

October/November 2014

1 hour 30 minutes

Additional Materials: Answer Booklet/Paper

READ THESE INSTRUCTIONS FIRST

If you have been given an Answer Booklet, follow the instructions on the front cover of the Booklet.

Write your Centre number, candidate number and name on all the work you hand in.

Write in dark blue or black pen.

Do not use staples, paper clips, glue or correction fluid.

DO NOT WRITE IN ANY BARCODES.

Answer **one** question in **Chinese**.

You should write between 250 and 400 characters.

Your essay will be marked out of 40 with 16 marks for Content and 24 marks for Quality of Language.

Dictionaries are **not** permitted.

At the end of the examination, fasten all your work securely together.

All questions in this paper carry equal marks.

答题之前，请先仔细阅读以下提示。

如果已经发给你答题纸，请按答题纸封页上的提示操作。

请在所有要求上交的材料上正确填写考试中心编号、考生号和考生姓名。

用深蓝色或黑色钢笔填写或答题。

不要使用订书针、回形针、胶水或涂改液。

请勿在任何条码上书写。

只须回答其中一个问题。请用**中文**回答。

汉字字数限制在 250 和 400 之间。

本卷总分为 40 分，其中文章内容占 16 分，语言质量占 24 分。

考试中**不得**使用字典。

考试结束后，请整理好所有答题纸，并安全束在一起。

本卷每道题的分值相同。

This document consists of **2** printed pages.

下列题目，选择其中一个。250 – 400 个字。

1 人与人之间

网络拉近了人与人之间的距离。你同意吗？

2 城乡生活

中国每年有上亿人加入春运的行列。请讨论为什么会有这样的现象。

3 娱乐休闲

青少年比成年人更幸福，因为他们不需要为家庭承担压力。你同意吗？请讨论。

4 战争与和平

有人说，拿本国纳税人的钱去维护别国的安全是不明智的。你怎么看？

5 环境

大力发展一个地区的经济必然会给地方环境带来负面影响。你同意吗？请讨论。

Permission to reproduce items where third-party owned material protected by copyright is included has been sought and cleared where possible. Every reasonable effort has been made by the publisher (UCLES) to trace copyright holders, but if any items requiring clearance have unwittingly been included, the publisher will be pleased to make amends at the earliest possible opportunity.

Cambridge International Examinations is part of the Cambridge Assessment Group. Cambridge Assessment is the brand name of University of Cambridge Local Examinations Syndicate (UCLES), which is itself a department of the University of Cambridge.